
  
Dagsorden og referat 

For skolebestyrelsesmøder på ERLEV SKOLE 
 

 
Dato: 29. oktober 2019  
Tid: kl. 17.00 – 20:00  
Sted: Læ.væ., Buegade 11 

 
 

 

Afbud:  
Camilla Rømer/5B 

 
Referent: John Skovby 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 

Mødedeltagere: 

Forældrerepræsentant 
Mathias Christiansen/ MC 
Formand  
 

Forældrerepræsentant  
Anders Alby Ravn/AR 
Økonomiudvalg 
 

Elevrådsformand 
Melissa Schou/6A 

SFO-leder  
Lise Andresen/LA  

Forældrerepræsentant  
Carina Rømer/CR 
Næstformand 
 

Forældrerepræsentant  

Ali Ataya/AA 
 

Elevrepræsentant 
Camilla Rømer/5B 

Souschef  
John Skovby/JS 

Forældrerepræsentant  
Christina Gellert/CG 
Økonomiudvalg 
 

Suppleant 
Lasse Brommann/LB 

Medarbejderrepræsentant  
Inge Berg/IB 

 Skoleleder 
Karsten Rudbeck Jessen/KJ 

Forældrerepræsentant  
Styregruppen for skolebyggeri 
Henrik Jessen/HJ 
  

Eksternt medlem 
Merete Boel Essenbæk/ME 
Museum Sønderjylland 

Medarbejderrepræsentant 
Simon Ravn Brødsgaard/SB 

  

Forældrerepræsentant 
Lene Zachariassen/LZ 
  

Eksternt Medlem 
Vakant 

  

 

Der er fotografering af SB-medlemmer fra kl. 16.30!!!!  

Dagsorden/Referat: 

Punkt Varighed Dagsordenspunkt Referat – oplæses løbende punkt for punkt 

1 
 
 

5 min. Bemærkninger til seneste referat. 
Godkendelse af dagsorden. 
 
Der er et første bud på en PR-film for 
folkeskolen som det naturlige første valg. 

Film udsættes til spisepausen 
 
Referat godkendt 
 
Dagsorden: 
Høring – styrelsesvedtægten påsat under punkt 4 – formanden 



Hvor i dagsorden finder vi plads til at se den og 
drøfte kort? 
 

Punkt om statusskriv fra SFO/Skole mangler og ønskes med på næste dagsorden 
Punkt om økonomi fremsendt på skrift 
Henvendelse fra politiker omkring manglende høringssvar på besparelser/budget 
påsat punkt 4 – formanden 
 

Elevrepræsentanternes punkt 

2 20 min. Fra elevrådsmødet d. 24. oktober 2019: 
- Evaluering af A-dage (trivselsdag og 

motionsdag) 
- Fra seneste fælleselevrådsmøde 
- Hvad arbejdes der med? 

Evaluering: 
Trivselsdagen:  
-God dag. 
-Godt med forskellige aktiviteter. 
-Sjovt at møde andre elever. 
-De ældre elever oplevede det udfordrende med de mindre elever, der ikke ville høre 
efter. 
-Holddeling, eleverne skulle selv vælge. 
-Stjerneløb var ikke et hit. 
-De små savnede hjælp fra de større elever. 
-Længere pauser. 
 
Motionsløbet fredag d. 11.10.19  
-De ældre elever efterlyser også alm. løb - valg mellem løb og forhindringsbanen. 
-Ønsker om at løbet starter fra morgenstunden. 
-Plan B savnes i tilfælde af vejret gentager sig næste år - heldigvis var vejret med os 
under løbet. 
-Flere forhindringer. 
-Længere løberuter. 
 
Fællesrådsmøder: 
-Toiletforhold har været et emne, hvor de har delt erfaringer om. 
-Fælles traditioner, evt. klimadage, ryste-sammen dage. 
 
Nyt fra …  
Ledelsen: 
Rejsegilde - formanden vil gerne holde tale (max 3. min) 
Logoproces – elevrådet finder det spændende 
 



Pedel: 
DUKSE skal være bedre til at hjælpe med affald - huske at smide det i skraldespanden 
 
Fra klasserne: 
Toiletpapir på toiletterne 
Duft-friskere på toiletterne 
Låsene kan gå i baglås 
Papir i stedet for blæseren 
(pedel kunne måske tjekke toiletterne) 
 
Legepatruljen: 
Der skal “stramme op”, så mere struktur på aktiviteter  
 
YUMYUM: 
Der ligger meget smidt på gangene. Eleverne bruger det som ”snack” i stedet for 
mad. specielt på 3-4 årg. Bruges YUMYUM meget.  
 
Evt.: 
Svært for alle at huske møderne 
Idrætstøjet 
Kold vand i bruseren 
Forhæng er en god ting 
 
Beslutning: 
SB takkende for en flot indlæg på SBmødet.  
SB vil gerne bede rette fagpersoner om at bakke op om elevrådet tanker og 
udfordringer – herunder lærerne i forhold til møder, pedel og toilet mm. 
SB vil gerne sende et signal til forældrene omkring sunde madpakker – og at 
YUMYUM/snack ikke kan erstatte en madpakke.  
 
 

Drøftelser 
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3.1 
45 min. 
 

Principarbejdet. 
Kort oplæg v/CR med udgangspunkt i Hæfte 4 
fra Skole og forældre med efterfølgende 

3.1 
CR lavede et kort oplæg om Hæfte 4 samt henvisning til Skole & Forældres redskaber 
i forbindelse med principarbejde 



  
 
 
 
 
 
 
 
 
3.2 
15 min. 
 
 
 
 
 
PAUSE 
20 min. 
 
3.3 
15 min. 
 
 
 
 
3.4 
15. min. 
 
 
 
 
 
3.5 
15.min. 
 

drøftelser om, hvorledes SB fremadrettet 
arbejder med principper. 
http://skole-foraeldre.dk/publikation/haefte-4  
Nøglebegreber: 

- Sammenhæng mellem principperne 

- Rammesætning inden for 

værdigrundlaget 

- Det overordnede 
 
Godkendelse af princip for Idræt og bad 
Drøftelse af bilagsmaterialet mhp godkendelse 
af princip 4.16. 
Bilag: 

- Princip 4.16 
- Folder om Idræt og bad. 

 
Spisepause mm. 
 
 
Kommende principper 
Ud fra prioriterede ønsker fra medarbejderne 
besluttes en rækkefølge for principarbejdet. 
Der nedsættes arbejdsgrupper til dette. 
 
 
Politik 5.02 - trivselspolitik 
Første drøftelse med afsæt i medsendte 
forslag. 
Fokus på tilgangen i politikken – retning, 
ordvalg, værdier, … - mhp justeringer og 
endelig behandling på kommende møde. 
 
LOGO-status 
Proces: 

Beslutning: 
SB tog oplægget til efterretning.  
 
3.2 
Enkelte sproglige formuleringer drøftet. 
Der var enkelte fejl og mangler SB bad om at få rettet. 
 
Beslutning: 
SB vedtog princip for Idræt & bad 
 
3.3 
Flere drøftelser om principper 
Hvad fylder i hverdagen – hvad efterspørges der fra SB af medarbejderne i forhold til 
at kunne varetage opgaverne optimalt.  
 
SBs rolle og funktion drøftet i forhold til udarbejdelse af værdier, mission, vision og 
hvilken form et sådant arbejde kunne have. SB drøftede hvordan et forløb om 
værdiarbejde kunne i igangsættes. 
 
SB drøftede det foregående arbejde, der før skolebyggeriet har dannet udgangspunkt 
for arbejdet omkring værdier og principper. 
   
Beslutning: 
SB mener, det er vigtigt at tage udgangspunkt i det tidligere arbejde omkring Ny 
Skole. 
SB vil gerne - ud fra medarbejdernes kommende arbejde frem mod indflytningen i 
den nye skole - løbende have principper til behandling, hvis dette ønskes.  
SB ønsker, at der på næste møde afklares, hvordan vi arbejder med 
værdigrundlaget på det overordnede plan. 
 
3.4: 
Beslutning: 
Punkt udsat. 
 
3.5: 

http://skole-foraeldre.dk/publikation/haefte-4
http://skole-foraeldre.dk/publikation/haefte-4


 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
3.6 
15 min. 

- Oplæg for alle elever på en 
morgensamling, hvor den 
professionelle fortæller om hvad et 
logo er, hvad et logo skal kunne etc. 
Morgensamling d. 14. nov. 

- Rammesætning for den professionelles 
arbejde er designmanualen, 
ringen/kredsløbscirklen, et grafisk 
udtryk, ERLEV SKOLE med store 
bogstaver. 

- Elevinddragelsen får et frivilligt aspekt 
forstået således, at de elever, der via 
oplæg inspireres, deltager i 
efterfølgende workshop, hvor der 
arbejdes med logo i børneperspektiv. 
Børnearbejderne indgår som 
inspiration for den professionelles 
arbejde og udstilles efterfølgende 

- Tidsperspektivet – logoet er færdigt, 
når det er færdigt. 

KJ formidler kontakten til den/de 
professionelle. 
 
Drøftelse: 
Når den/de professionelle står med et færdigt 
produkt – hvad sker så? 
 

 
 
Årshjul/kalender 
?? blank for tekst 
 
 

KJ orienterede om status – herunder input fra professionel omkring proces med 
morgensamling og Workshop. 
 
Beslutning: 
SB tog orientering til efterretning og ser frem til processen. 
 
3.6 
Inspirationsmateriale udleveret 
Beslutning: 
Punkt udsat. 
 
SPISEPAUSE & FREMVISNING AF PR-FILM: 
SB fandt filmen rigtig god og relevant som PR. Setup og indhold er godt og 
rammende. 
SB har et ønske om, at filmene skal være kortere. 
SB ønsker gerne flere korte film med gode relevante pointer i forhold til Erlev Skole 
Forslag om YouTube kanal til Erlev Skole for at samle videoerne. 
SB ønsker at sikre sig klarhed over rettigheder og samtykke ved brugen/deltagelse.  

Meddelelser/Til orientering 

4 30 min.  Formanden Ekstra punkt - Høring vedr. ændring af styrelsesvedtægten.  



Materialet gennemgået af KJ 
 
Beslutning: 
SB fandt ændringerne præsenteret i høringen relevante, men bad KJ om at 
fremsende rettelser til datoer i materialet 
 
MC fortalte om henvendelse omkring artiklen i JV. MC ønsker at udarbejde et 
svar/læserbrev eller lign. Som formanden for Erlev Skoles Skolebestyrelse at svare på 
denne henvendelse 
MC rundsender dette til SB inden udsendes til kommenteret 
 

 Medlemmer  

 Ledelsen  
- Fælles SB-møde i Distrikt Syd d. 26. 

november 2019 kl. 17:30 – kl. 20:00 
- Forældremøde for flersprogs forældre 

d. 21. november 2019 
- Den åbne skole  

- Musikskolesamarbejde – musikpris 
- på vej mod et tættere samarbejde 
med svømmeklubben 

- Førindskrivning  
- Møde for 4-årige 
- Ny chef i syd 
- Ny kommunaldirektør 
 

Kort information givet til SB omkring indskrivningsmøderne + møde for 4. årige og 
værdien er disse 
 
Økonomi kort præsenteret i forhold til byrådsmødet dags dato omkring budget. 
Dette kan ændre ved vores forudsætninger for næste skoleår.  
 
Kort præsentation omkring samarbejde mellem Haderslev Svømmeklub og Erlev 
Skole som en del af den åbne skole – dette inspireret af samarbejdet med Haderslev 
Musikskole 
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2 min. Evt. 
- Vores sidste møde inden jul – der hvor 

SB sammen markerer julen ved et 
lettere juletraktement – ligger d. 26. 
nov. Der hvor der arbejdes for et fælles 
Distrikt Syd SB-møde. 
Formandskabet foreslå at markere 
årsskiftet i stedet på mødet i januar. 

Elevrepræsentanterne underskriver og går 

SB havde et spørgsmål til Fællesrådsmøde 10. december 2019 kl. 19 – 22. KJ har 
endnu ikke fået flere informationer men undersøger nærmere.  



6  Evt.  
Formøder med formand, næstformand og skoleleder kl. 08.00 – kl. 09.30.:  Aftales nærmere  

  

Møder i SB tirsdage kl. 17.00 til kl. 20.00.:  

Ordinære: 26. november, 28. januar, 31. marts, 28. april, 19. maj, 16. juni 

Tema: 24. september, 25. februar 

For dagsorden 

Mathias Christiansen Carina Rømer  John Skovby  Karsten Rudbeck Jessen 

Formand  Næstformand  Souschef   Skoleleder 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



Kvittering for deltagelse i skolebestyrelsesmødet d. 29. oktober 2019 – ERLEV SKOLE 

 
 
 
___________________________ 
Forældrerepræsentant 
Mathias Christiansen/ MC 
Formand  
 

 
 
 
_________________________ 
Forældrerepræsentant  
Anders Alby Ravn/AR 
Økonomiudvalg 
 

 
 
 
_____________________________ 
Elevrådsformand 
Melissa Schou/6A 

 
 
SFO-leder  
Lise Andresen/LA  

 
 
 
__________________________ 
Forældrerepræsentant  
Carina Rømer/CR 
Næstformand 
 

 
 
 
__________________________ 
Forældrerepræsentant  

Ali Ateya/AA 
 

 
 
 
_____________________________ 
Elevrepræsentant 
Camilla Rømer/5B 

 
 
Souschef  
John Skovby/JS 

 
 
 
___________________________ 
Forældrerepræsentant  
Christina Gellert/CG 
Økonomiudvalg 
 

 
 
Suppleant 
Lasse Brommann/LB 

 
 
 
_____________________________ 
Medarbejderrepræsentant  
Inge Berg/IB 

  
 
Skoleleder 
Karsten Rudbeck Jessen/KJ 

 
 
 
___________________________ 
Forældrerepræsentant  
Henrik Jessen/HJ 
Styregruppen for skolebyggeri 
 

 
 
 
__________________________ 
Eksternt medlem 
Merete Boel Essenbæk/ME 
Museum Sønderjylland 

 
 
 
_____________________________ 
Medarbejderrepræsentant 
Simon Ravn Brødsgaard/SB 

  

 
 
 
____________________________ 
Forældrerepræsentant 
Lene Zachariassen/LZ 
  

Eksternt Medlem 
Vakant 

  

 


